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خیانت ترکمنچای 

جماعت آتش به اختیار 

لکسوس استفاده کرده اند

نظر مهرعلیزاده 

۸۰ نماینده امضا کرده اند

شایعه ای که تکذیب شد

افزایش نامتعارف 

سقوط ۱ میلیارد تومانی 

نبرد میلیاردرها 

گران فروشی 

اخبار ویژه ...

مالک شــریعتی نیاســر عضو کمیســیون انرژی مجلس در نطق خود 
در صحن علنی مجلس ایراد شــد، گفت: اخیــرا آقای ظریف برای تطهیر 
خســارات محــض برجام از خیانت ترکمانچای هــم قبح زدایی کرد. وی 
افزود: پس از احیای قرارداد گازی ترکمنســتان توســط وزارت نفت بدون 
برجام باند رســانه دولت قبلی نوشتند که این مسئله هیچ ارتباطی به برجام 
نداشــته اســت و همان زمان هم امکان پرداخت بدهی ترکمنستان از محل 

مطالبات عراق بود. 

ســید عباس صالحی در توییتی نوشت: جماعت آتش به اختیار قانون 
گریز، روزی ســاح را به ســوی جبهه خودی می گشایند. این سنت تاریخ 

است. امروز واگنر ها نمونه آن هستند. آیا درس عبرت می گیریم؟! 

یک نماینده مجلس گفت: اگر در دوران مجلس یازدهم سوءاســتفاده 
و رانتی هم شده باشد وقتی جمعش کنیم به اندازه سوءاستفاده یک نماینده 
دوره قبل نیســت. هزاران هکتار زمین و ارضی کشــاورزی و ملی را غارت 
می کنند چرا واقعاً آن ها مطرح نشــد؟ این که شاســی بلنــد را می گویند و 
جوری وانمود می کنند که انگار نمایندگان دوره یازدهم آمده اند لکســوس 
اســتفاده کرده اند؛ نخیر اینطور نیست. اگر هم ماشینی داده شده ماشین های 
چینی اســت که فقط به درد خود چینی ها می خورد و اختاف قیمت بازار 
و با ثبت نام دولتی به ۱۰۰ میلیون تومان هم نمی رسد و نمی شود اسمش را 

سوءاستفاده گذاشت، چه بهتر که این ها شفاف سازی می شد. 

محســن مهرعلیزاده معاون رئیس جمهور در دولت هشتم با اشاره به 
برگزاری انتخابات پرشور در اسفند ماه سال جاری گفت: به نظر بنده هنوز 
زود اســت که در رابطه میزان دقیق مشارکت مردم در انتخابات مجل آینده 
اظهار نظر کنیم، ولی در کل می توانیم به ســمت انتخابات با مشــارکت بالا 
برویم. وی گفت: به نظر بنده اگر روند فعلی در کشــور بهبود پیدا بکند و 
این روند چند سال اخیر نباشد، و انتخابات به شکل رقابتی و جدی برگزار 
شــود، می توانیم فضای خوبی را در انتخابات داشــته باشیم. مهرعلیزاده در 
پاسخ به اینکه جریان اصاحات در انتخابات ورود پیدا می کند، گفت: فکر 
می کنم این طور باشــد، البته ما نشستی یا جلسه رسمی تا این لحظه نداشته 
ایم و به نظرم اگر این مسائلی که گفتم حل بشود، به مسئله مشارکت کمک 

خواهد کرد.

عضو کمیسیون امنیت ملی از امضای ۸۰ نماینده برای استیضاح وزیر 
کشور خبر داد. جلیل رحیمی جهان آبادی در نشست علنی مجلس شورای 
اســامی با اشــاره به جمع آوری بیش از ۸۰ امضا برای اســتیضاح وزیر 
کشــور، گفت: وزیر کشــور از یک معاون سیاسی که کار اشتباهی می کند، 
دفاع می کند؛ هیأت رئیســه مجلس بر اســاس آیین نامه داخلی باید از کیان 
مجلس دفاع کند؛ اســتیضاح به شــما تحویل داده شده، چرا این استیضاح 
اعام وصول نمی شــود. وی خطاب به رئیس مجلس ادامه داد: وزیر کشور 
از جلســه غیرعلنی مجلس بیرون رفته، بعد می گوید که هیچ قولی نداده ام، 
آن مهلتی که حضرت عالی دادید و خواسته ای که نمایندگان داشته اند، یعنی 
هیچ! بنده خودم را عرض می کنم با هیچ اســتاندار و شخص وزیر کشور تا 

پایان نمایندگی مجلس نشستی نخواهیم داشت. 

دبیرخانه شــورای عالی امنیت ملی با صــدور اطاعیه ای اعام کرد: 
اخیراً برخی افراد ســودجو اقدام به ایجاد حســاب ها و صفحات جعلی به 
نام علی اکبر احمدیان دبیر شورای عالی امنیت ملی کشور، کرده اند. در این 
اطاعیه عنوان شده است: از آنجا که دکتر احمدیان هیچ حساب و صفحه ای 
در فضای مجازی ندارد، مطالب منتشــر شده در این صفحات فاقد صحت، 
غیرواقعی و قابل اســتناد نیست. در این اطاعیه آمده است: هرگونه اعام 
موضع، خبر، گزارش، مصاحبه و... مربوط به دبیر شورای عالی امنیت ملی 

صرفا از طریق دبیرخانه اطاع رسانی خواهد شد.

محمد مخبر در جلســه بررسی مســائل صنعت تولید لوازم خانگی، 
تقویت تولید داخلی را از اولویتهای اصلی دولت برشمرد و گفت: رویکرد 
جــدی دولت حمایت از تولیدکنندگان داخلی و تقویت بخش تولید لوازم 
خانگی است تا عاوه بر تأمین نیاز داخلی، زمینه توسعه صادرات نیز فراهم 
شود. معاون اول رئیس جمهور بر افزایش حجم تولید لوازم خانگی بهعنوان 
یک ضرورت در جهت رونق بخشــیدن به این صنعت تأکید کرد و افزود: 
افزایــش نامتعارف قیمتها هیچــگاه نمیتواند به رونق تولید کمک کند بلکه 
افزایش حجم تولید و ارتقای بهره وری است که منجر به کاهش قیمت تمام 

شده، بهبود کیفیت و رضایتمندی خریداران خواهد شد. 

درحالی اوایل امســال قیمت یک واحد مســکن مهر در شهر پردیس 
بــه مرز ۴ میلیارد تومان رســیده بود که قیمت پیشــنهادی همین واحد در 
زمان حاضر کمتر از ۳ میلیارد تومان اســت. بررســی قیمت های پیشنهادی 
واحدهای مســکن مهر شهر جدید پردیس نشان می دهد رکود بازار، انتظار 
کاهش قیمت بیشتر از سوی مردم و عدم ورود به بازار باعث کاهش قیمت 
تا یک میلیارد تومانی شــده است. بر این اساس یک واحد مسکن مهر واقع 
در فاز 5 با مســاحت ۸7 متر مربع بــا قیمت 2 میلیارد و ۸5۰ میلیون تومان 

یعنی هر متر مربع حدود ۳2.7 میلیون تومان آگهی شده است.

ایان ماســک مشتاق است که اینترنت ماهواره ای استارلینک را به هند 
ببرد اما ثروتمندترین مرد جهان، با مقاومت شدید موکش آمبانی روبروست 
که ثروتمندترین مرد آسیا بوده و غول مخابراتی هندی ریانس جیو را اداره 
می کند. ایان ماســک پس از دیدار با نارندرا مودی، نخســت وزیر هند در 
آمریکا، گفت: مایل است استارلینک را در هند راه اندازی کند که می تواند در 
روســتاهای دورافتاده که اینترنت ندارند یا فاقد خدمات اینترنت پرسرعت 

هستند، فوق العاده مفید باشد.

محمدمهدی برادران معــاون صنایع عمومی وزارت صمت  گفت: با 
وجود همه مشــکات در کشــور اصناف یک پایگاه مردمی در کنار نظام و 
انقــاب بوده اند و در حال حاضر ۶ هزار و ۹۰۰ واحد تولیدی در کشــور 
فعالیت می کنند که حل مشکات این واحدها همیشه مدنظر وزارت صمت 
بوده اســت. وی افزود: اصناف نقشی در گران فروشی ندارند و اگر التهاب 
در بــازار وجود دارد، متضــرر اصلی واحدهای صنفی هســتند. موضوع 
 نظارت و مقابله با کالای تقلبی یکی از رســالت های وزارت صمت بوده و 

خواهد بود.

سیاسی

 

سرویس سیاســی -نمایندگان مجلس در 
مصوبه ای مقرر کردند واردات داروهای ضروری 
و تجهیزات پزشــکی فاقد مشابه تولید داخل از 
پرداخت مالیات بــر ارزش افزوده معاف و نرخ 

مالیات کالاهای اساسی یک درصد تعیین شود.
نمایندگان مجلس در جلســه علنی مجلس 
شورای اسامی جزئیات لایحه دوفوریتی الحاق 

یک بند به تبصره )۶( قانون بودجه ســال ۱۴۰2 
کل کشور را تصویب کردند که به شرح زیر است:

مــاده واحده - متن زیر به عنوان بند )ظ( به 
تبصره )۶( قانون بودجه ســال ۱۴۰2 کل کشور 

الحاق می شود:
ظ- در ســال ۱۴۰2، واردات داروهــای 
ضروری و تجهیزات مصرفی پزشــکی که فاقد 

مشــابه تولید داخل باشند، از پرداخت مالیات بر 
ارزش افزوده معاف بوده و نرخ مالیات بر ارزش 
افزوده گندم، برنج، دانه های روغنی، انواع روغن 
خام، حبوبات )شامل عدس، نخود، لوبیا و ماش(، 
قند، شکر، گوشــت مرغ، گوشت قرمز، چای و 
همچنین نرخ مالیات بر ارزش افزوده قند و شکر 

تولید داخل به یک درصد تقلیل می یابد.

با موافقت نمایندگان؛

واردات دارو از پرداخت مالیات بر ارزش افزوده معاف شد

کنعانی،سخنگوی وزارت خارجه؛

 »تبـادل زندانیـان« با آمریـکا 
در دستور کار است

سرویس سیاســی- ناصر کنعانی در نشست 
خبری اظهار داشت: سالروز شهادت امام محمد باقر 
)ع( را خدمت شــیعیان جهان اسام تسلیت عرض 
می کنم. در ایام پرفضیلت برگزاری مراســم باشکوه 
حج هستیم و پیشــاپیش عید سعید قربان را به همه 
حج گذاران سرزمین وحی تبریک عرض می کنیم و 
امیدواریم کنگره حج امسال با آرامش و با شکوه و با 
فضایی مناسب برای تقویت همدلی میان آحاد امت 
اســامی برگزار شود و شاهد بازگشت با سامت و 

ایمن همه حج گذاران به کشورهایشان باشیم.
گفــت:  امورخارجــه  وزارت  ســخنگوی 
گفتگوهای وزیرخارجه با مقامات در سفارت ریاض 
برقرار است. کنعانی افزود: هفته بازخوانی حقوق بشر 

آمریکایی از 7 تا ۱2 تیرماه برگزار خواهد شد.
ســخنگوی وزارت امورخارجه تصریح کرد: 
وزارت خارجه امســال گزارش نقض حقوق بشر را 
در موضوعات مختلف توســط دولت آمریکا منتشر 
خواهد کرد. وی در مورد توافق ایران و آمریکا گفت: 
اینکه برخی رســانه ها این موضوع را مطرح می کنند 
را باید از خودشــان پرسید. موضع ایران در ارتباط با 
آمریکا کاماً مشخص اســت. ما در هفته بازخوانی 
نقض حقوق بشــر در آمریکا هســتیم. نگاه ایران به 
آمریکا برآمده از همان اقدامات خصمانه است. ایران 
همانطور که در عمل اثبات کرده روابط خارجی خود 
و منافع ملــت ایران را به موضوع خاصی گره نزده و 
نخواهد زد. سخنگوی وزارت امورخارجه گفت: نگاه 
دولت سیزدهم ایجاد روابط متعادل و متوازن مبتنی بر 
احترام متقابل است که هیچگاه این احترام را از سوی 

آمریکا شاهد نبودیم.
کنعانی ادامه داد: موضع نظام جمهوری اسامی 
ایران در ارتباط با آمریکا کاماً روشن است. هفته افشا 
حقوق بشر آمریکایی تنها شامل برخی از توطئه ها و 

اقدامات دشمنانه ایالات متحده آمریکا است.
کنعانــی تصریح کرد: هرگز منافع ملی را به یک 
کشور خاص گره نخواهیم زد. ارتباطات خارجی ما 
مبتنی بر منافع ملی و احترام متقابل است که هیچ گاه 

در این احترام را در رفتار طرف امریکایی ندیده ایم.
کنعانــی درباره انصراف قزاقســتان از میزبانی 
نشست آستانه بیان کرد: قزاقستان نقش مثبتی در روند 
آستانه داشــت. این در اختیار دولت قزاقستان است 
کــه دیگر میزبانی انجام ندهد. این موضوع به دولت 
قزاقستان بر می گردد. روند آستانه در موضوع سوریه 
موکول به مکان نیست. کشورهای عضو درباره مکان 
جدید تصمیم خواهند گرفت.ســخنگوی وزارت 
امور خارجه در پاســخ به سوال مهر در مورد انتشار 
اخبار مبنی بر تفاهم غیرمکتوب میان ایران و آمریکا، 
افزود: ما در مورد گمانه زنی های رســانه ای در مورد 
مذاکرات رفع تحریم ها را تأیید اظهار نظر نمی کنیم. 
ایــران پایبند روند مذاکره و میز مذاکره بوده که بتواند 
حقوق حقه ملت ایران را تأمین کند. سخنگوی وزارت 
امورخارجه با بیان اینکه پایبند میز مذاکره هســتیم، 
تصریح کرد: در چارچوب همان سیاســت اصولی و 
اعام شــده رویکرد و اقدامات خود را ادامه خواهیم 
داد. کنعانی در مورد دیدار باقری و مورا در قطر افزود: 
با توجه به تمایل اروپا برای انجام گفت وگو با ایران، 
نشست مذاکره کننده ارشد ایران با مقامات ارشد سه 
کشور اروپایی برگزار و در ادامه گفت وگوهای قبلی، 
نشســت جدیدی در ابوظبی و نشستی هم با مورا در 
دوحه برگزار شد.سخنگوی وزارت خارجه تصریح 
کرد: مواضع ایران به صراحت به طرف های اروپایی 
بیان و دیدگاه های طرف مقابل شــنیده شده است. ما 
برای دســتیابی به نتایج مثبت از روند مذاکرات رفع 
تحریم از همه ظرفیت های دیپلماتیک استفاده می کنیم 
و از تمایل های توأم با حسن نیت طرف های منطقه ای 
از جمله عمان استفاده کرده و می کنیم و تبادل پیام ها 
داشــتیم. برای احقاق حقوق ایران ایــن روند ادامه 
می یابد. اینکه نسبت به روند مذاکرات و نتایج حاصله 
پیش بینی داشته باشیم؛ ایران برای گرفتن نتیجه جدی 
است ولی باید ببینیم آمریکا اراده لازم را برای اصاح 

سیاست های غلط گذشته را دارد یا خیر.
سخنگوی وزارت خارجه درباره گفت وگوی 
تلفنی وزیران خارجــه ایران و جمهوری آذربایجان 
گفت: در استمرار روند دیپلماتیک برای بازگرداندن 
روابط 2 کشــور به مسیر طبیعی و درست خود قرار 
داریــم. الان نمی توانم بگویم در چــه مرحله ای از 
پیشرفت مذاکرات هســتیم، ولی روند مثبتی است. 
کریدور ترانزیتی شمال-جنوب و استمرار و تقویت 
همکاری هــا مورد گفت وگو قرار گرفت و همچنین 
دربــاره گام های بعدی که باید برای بهبود روابط باید 
برداریم، تبادل نظر شــد. امیدواریم به نتایج خوب و 
سازنده ای برسیم. کنعانی در مورد بازگشایی سفارت 
عربســتان در ایران گفت: مقدمات گشایش سفارت 

عربســتان در ایران و سرکنسولگری در مشهد انجام 
شــده است. وی در مورد تشکیل کمیته مشترک بین 
ایــران و مصر، افزود: موضع جدیــدی در این مورد 

ندارم.
وی درباره اقدام کمیته سیاست خارجی آمریکا 
برای دائمی کردن تحریم ها نیز گفت: اصرار بر انجام 
مذاکــره برای حل و فصل موضــوع برجام و حل و 
فصــل اختافات موجود را نمی توانیم با تاش برای 
تشــدید و حفظ تحریم ها تحلیل و تفسیر کنیم. این 
دوگانگی آشــکار اســت که از یک سو درخواست 
مذاکره مستقیم و یا از طریق واسطه ها گفت وگو کنند 
و باز از ســوی دیگر دســت به تحریم بزنند. کنعانی 
تصریح کرد: آمریکا نشان داد به سیاست تحریم علیه 
دولت های مستقل اعتیاد پیدا کرده و تحریم به ابزاری 
در سیاست خارجی آمریکا تبدیل شده است. استمرار 
تحریم ها علیه ایران توسط آمریکا همانطور که تا الان 
به نتیجه نرســیده به نتیجه نخواهد رسید. سخنگوی 
دستگاه دیپلماســی در مورد دیدار امیرعبداللهیان با 
همتــای عمانی خود در خصوص امنیت دریانوردی 
در خلیج فارس اظهار داشــت: حوزه خلیج فارس را 
در سیاســت خارجی جمهوری اسامی ایران منطقه 
بســیار مهم و حائز اهمیت راهبــردی می دانیم و در 
چارچوب سیاست همسایگی ایران کشورهای حوزه 
خلیج فارس جایگاه ویژه برای ما دارند. امنیت مقوله 
به هم پیوســته است. در همین چارچوب شاهد سفر 
رئیس دستگاه دیپلماسی ایران به چهار کشور حاشیه 
جنوبــی خلیج فارس بودیم. گفت وگوهای بســیار 
خوبی انجام شد هم در حوزه روابط دوجانبه و هم در 
حوزه همکاری های منطقه ای که از مهمترین آنها در 
حوزه منطقه ای، ارائه و اعام ابتکار مبتنی بر تشکیل 
مجمع گفت وگو و همکاری بین هشت کشور ساحلی 
حوزه خلیج فارس بود. ســخنگوی وزارت خارجه 
گفت: رویکرد اساسی ایران در چارچوب این ابتکار 
اعام شده این است که امنیت برای کشورهای منطقه 
در چارچوب همکاری دسته جمعی به دست می آید 
و اینکه حضور بیگانگان در منطقه هیچگاه کمک کننده 
نبوده و اینکه کشورهای حوزه خلیج فارس می توانند 
در همکاری مشــترک امنیت مشترک را تأمین کنند و 
اینکه ایجاد ثبات و آرامش مقدمه توسعه و شکوفایی 
در منطقه اســت و امنیت مشــترک و همکاری های 
مشترک چندجانبه می تواند زمینه ساز همکاری های 
مشترک باشــد. وی افزود: هدف اصلی ابتکار ایران، 
ایجاد صلح و امنیت پایدار در منطقه است که آن را برای 
رفاه و توســعه همه جانبه ملت های منطقه ضروری 
می دانیم. در فضای مثبتی که در منطقه شاهدیم شاهد 
استقبال کلی کشــورهای طرف مذاکره در این سفر 
بودیم. وزیر خارجه هم اعام کرد دبیرکل ســازمان 
ملل ابتکار برگزاری نشســت وزرای خارجه هشت 
کشور حوزه خلیج فارس را در سپتامبر در نیویورک 
مطرح کرده اســت که ایران از این ایده استقبال کرده 
اســت و در چارچوب سیاست همسایه محور ایران، 
در این سفر ایده تشکیل مجمع گفت وگو و همکاری 
مطرح و اســتقبال خوبی از سوی کشورهای طرف 
گفت وگو انجام شد. جزئیات این ایده در فاصله زمانی 
آینده در اختیار کشورهای ساحلی قرار خواهد گرفت 

و گفت وگوها در سطوح مختلف ادامه می یابد.
کنعانی تصریح کــرد: به ثبات در منطقه خلیج 
فــارس ایمان داریم و ایران بر ضرورت حفظ امنیت 
در منطقه تأکید داشــته و این را زمینه ســاز توســعه 
همکاری هــای اقتصادی و تجاری می داند و این را با 

جدیت با طرف های مقابل دنبال خواهیم کرد.
کنعانی در مورد گفتگوی تلفنی امیرعبداللهیان 

با وزیرخارجه سوئد افزود: آزادی آقای حمید نوری 
جزو مطالبات ما است که این شهروند بدون هیچ قید 
و شــرطی آزاد شود. همواره ما این را تاکید کردیم که 
اصل این اســت دولت سوئد شهروند ما را آزاد کند. 
در گفتگوهای ما با مقامات ســوئدی همین موضوع 
مورد توجه دستگاه دیپلماسی بود. تاکنون ۱2 جلسه 
به عنوان دادگاه تجدیدنظر برگزار شده و این جلسات 
ادامه خواهد داشــت و ما هــم از مجاری حقوقی و 
قانونــی پیگیر این موضوع هســتیم. کنعانی درباره 
دارایی های بلوکه شده ایران نیز گفت: پیشرفت هایی 
در این خصوص حاصل شــده اســت. برای انسداد 
کامل دارایی های بلوکه شده ایران در برخی کشورها 
اقدامــات خود را با جدیت انجــام خواهیم داد.وی 
درباره حق آبه ایران اظهار کرد: مذاکرات ما با مقامات 
سرپرستی افغانستان در سطوح مختلف ادامه دارد و ما 
گفتگوهای تخصصی هم انجام دادیم. مقامات دولت 
سرپرســتی افغانستان دلایلی را از جمله خشکسالی 
مطرح می کنند که ایران بر اســاس مفاد عهدنامه باید 

بازدید فنی ایران مورد توجه قرار گیرد.
سخنگوی وزارت خارجه بیان کرد: نماینده ویژه 
رئیس جمهور هم در اســتمرار رایزنی های گذشته، 

گفتگوهای جدیدی را با مقامات افغانستان داشتند.
کنعانی گفت: انتظار داریم دولت افغانستان عاوه 
بر پایبندی نسبت به حق آبه ایران، به طور عملی هم در 
این زمینه اقداماتی را انجام دهد.وی در مورد ادعاهای 
ارســال پهپادها به روســیه برای جنگ در اوکراین 
اظهــار کرد: ما این اتهامات را رد کرده و نمی پذیریم. 
رابطه ایران و روســیه مبتنی بــر مصالح دوجانبه در 
چارچوب نورم های پذیرفته شده بین المللی است و 
علیه هیچ طرفی نبوده و نیست. هرگونه ارتباط دادن 
همکاری های ایران و روســیه بــه موضوع اوکراین 
یک نگاه توأم با انگیزه های سیاسی است.سخنگوی 
وزارت خارجــه افزود: ایران بارهــا اعام کرده که 
هیچ گونــه تجهیزاتی را در اختیار هیچ یک از طرفین 
جنگ قرار نداده است. طرف هایی که چنین ادعاهایی 
دارند، هیچ مستندات و ادله ای را برای اثبات در اختیار 
هیچ طرفی از جمله ایــران قرار ندادند. در مذاکرات 
ایران و اوکراین هم طرف مقابل هیچ مســتنداتی را 
ارائه نکرد. در خواســت ما از همه طرف ها این است 
که از رویکردهای سیاسی خودداری کنند. ایران جنگ 
اوکراین را تأیید نمی کند و خسارت بشری که متأسفانه 
وارد شــده برای ماهم تأســف بار است. سخنگوی 
وزارت خارجه در خصوص تحریم های جدید اروپا 
علیه ایران گفت: این تحریم ها یک حرکت در مسیر 
باطل است. حرکت در مسیری است که سال ها انجام 
شــده و نتیجه نگرفتند. این یک اقدام غیرســازنده و 
متضاد با درخواســت مذاکره است. اروپا باید رفتار 
خودش را اصاح کند و قطعاً نتایج ناشــی از استفاده 
از تحریم ها صرفاً به ضرر ایران نیســت و دولت های 
اروپایی هم قطعاً ضرر خواهند کرد. کنعانی در مورد 
روابط ایران و عربســتان گفت: در مرحله ازسرگیری 
روابط ها قرار داریم و در حوزه روابط سیاســی آغاز 
خوبی را شــاهدیم و چارچوب های حقوقی خوبی 

برای تقویت روابط میان ایران و عربستان داریم.
وی ادامه داد: طرفین برای تقویت همکاری های 
اقتصــادی و تجاری آمادگی لازم را دارند. ارزیابی ما 
این است که در چارچوب وجود ظرفیت های خوب 
اقتصادی، افق های دستیابی به شرایط بهتر و مطلوب 
برای شــکل دهی همکاری اقتصادی و تجاری آماده 
است. ســخنگوی وزارت خارجه افزود: طرفین در 
دیدارهــای خود در پکن، کیپ تاون و ایران بر وجود 
آمادگی بر همکاری تجاری و اقتصادی تاکید داشتند.

سخنگوی وزارت امورخارجه گفت: دولت در عمل اثبات کرده روابط خارجی خود و منافع ملت ایران را به موضوع خاصی گره نزده و نخواهد زد.

رفــع  مذاکــرات  مــورد  در  رســانه ای  زنی هــای  گمانــه  مــورد  در  مــا 
تحریم هــا را تأییــد اظهــار نظــر نمی کنیــم. ایــران پایبنــد رونــد مذاکــره 
و میــز مذاکــره بــوده کــه بتوانــد حقــوق حقــه ملــت ایــران را تأمیــن کند.

سیاســی-عضو  ســرویس 
کمیســیون فرهنگی مجلس شورای 
اســامی گفت: استیضاح وزیر کشور 
برای کلّیت مجلس قابل قبول نیســت 
و بایــد در روزهای آینده منتظر ماند تا 

ببینیم موضوع به کجا خواهد رسید.
اسماعیل کوثری اظهار کرد: الان 
تعدادی از نمایندگان اســتیضاح وزیر 
کشــور را امضاء کرده اند، اما به نظرم 
این مسأله اصاً برای کلّیت مجلس قابل 
قبول نیســت.  بالأخره وزیر کشور آن 
اباغیه را اصاح کرد و بعد هم رئیس 
مجلس شورای اسامی در جلسه ای که تشکیل شد خواست که آن معاونت عوض 
شود و حدود ۱۰، ۱5 روز وقت گذاشته اند که این کار انجام شد. برخی افراد یک 
مقدار عجله دارند و می خواهند که این کار سریع انجام شود ولی این کار شدنی 
نیســت؛ به این خاطر که یک نفر در ســطح معاون سیاسی وزارت کشور باید پیدا 
بشود که در مدت زمانی که مشخص شده آقای وحیدی )وزیر کشور( این کار را 
انجام دهند و یکی از عزیزان دیگر را جایگزین کند تا موضوع حل شود و به اتمام 
برســد.  برخی فراتر از این را معتقدند و بحث استاندارها را مطرح می کنند، اما به 
نظر من این موضوع قابل قبول نیست؛ به خاطر اینکه این مسأله از اختیارات وزارت 
کشور است و این موضوع هم اگر اباغ کتبی نمی شد قطعاً بهتر بود، اما حال که 
اینچنین شده باید معاون سیاسی وزارت کشور توجیه می شد مبنی بر اینکه نماینده تا  
آخرین روز یعنی هفتم خرداد ۱۴۰۳ نماینده است، لذا در محدوده و حوزه انتخاباتی 
خودش می تواند حضور داشته باشد و بر اعمال دستگاه های مربوطه نظارت کند 
و قانون این اختیار را به هر نماینده ای داده است.  حال باید دید این موضوع در این 

چند روز به کجا خواهد رسید.

گروه سیاســی - نایب رئیس 
مجلس گفت: نمی توانیم به بهانه اینکه 
قرار اســت چند ســال دیگر در تولید 
محصولی خودکفا شویم، سفره مردم 

را معطل نگه داریم.
حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده 
مردم شاهین شهر در مجلس در جلسه 
علنی مجلس شورای اسامی، در اخطار 
قانون اساســی در جریان رسیدگی به 
جزئیات لایحه کاهش مالیات بر ارزش 
افزوده واردات کالاهای اساسی گفت: 
با تصویب این لایحه از ضربه ای که به 
تولید داخل وارد می کند غافل می شویم. وی با طرح این پرسش که در سال افزایش 
تولید چه اتفاقی افتاده اســت، افزود:  کشاورزان با قطع 5 ساعته برق چاه های آب 
کشــاورزی در هر شــبانه روز روبرو هستند که فشار زیادی به آنها وارد می کند و 
مشــکات دیگری مانند پرداخت جریمه های مربوط به تســهیات پرداختی به 
خسارات حوادث سال های قبل را هم دارند. وی به مشکات بیمه کشاورزی نیز 
اشــاره کرد و گفت: وزارت جهادکشاورزی پروانه دامداری های سنتی را تمدید 
نکــرده و اعام کرده اســت همه حتی بــا ۱۰ رأس دام باید باید دامداری صنعتی 

داشته باشند.
عبدالرضا مصری نائب رئیس اول مجلس در پاســخ به این اخطار گفت: در 
اصل ۴۳ قانون اساسی آمده که تامین خوراک مردم ضرورت دارد ولی در اصلی از 
قانون اساسی که شما به آن استناد کردید، بر حمایت از تولیدات کشاورزی تاکید 
شده است لذا از آنجایی که »تأمین« بر »تأکید« اولویت دارد، اخطار شما وارد نیست؛ 
نمی توانیم برای کالایی که قرار است چند سال بعد در تولید آنها خودکفا شویم سفره 
مردم را معطل نگه داریم.رحمت الله نوروزی نماینده علی آباد کتول در مجلس نیز 
در اخطار قانون اساسی دیگری گفت: ۱۹ استان کشور تولیدکننده برنج هستند در 
۳ استان شمالی ۴۰۰ هزار هکتار شالیکاری داریم همه به هزینه ها و زحمات زیاد 
تولید برنج واقف هستند باید از تولید حمایت شود در غیر این صورت واردکنندگان 

از رانت واردات بهره می برند.
نوروزی افزود: ما هم موافقیم که اگر تولید کم بود، واردات کالاهای اساسی 
انجام شود اما در گذشته دو برابر نیاز کشور برنج و شکر وارد شده است و در حالی 
که محصول برنجِ ســال قبل روی دست کشاورز مانده، محصول برنج جدید هم 
در حال رسیدن به بازار است. لایحه الحاق یک بند به قانون بودجه سال جاری در 
خصوصکاهش مالیات بر ارزش افزوده دارو و کالاهای اساسی این هفته در دستور 
کار مجلس شورای اسامی قرار گرفته است که کلیات آن روز گذشته به تصویب 
رسید. بر اساس این لایحه و در صورت تصویب نهایی نرخ مالیات بر ارزش افزوده 
واردات داروهای ضروری و تجهیزات پزشکی فاقد مشابه تولید داخل شامل گندم، 
برنج، دانه های روغنی، انواع روغن خام، حبوبات شامل عدس، نخود، لوبیا و ماش، 
قند، شکر، گوشت مرغ، گوشت قرمز، چای با تصویب نمایندگان مجلس شورای 

اسامی به یک درصد کاهش می یابد.

گروه سیاسی -نمایندگان مجلس شــورای اسامی در جلسه علنی امروز 
)دوشــنبه 5 تیر ماه( گزارش کمیســیون اقتصادی در مورد لایحه اجازه مشارکت 
جمهوری اسامی ایران در افزایش سهام سرمایه دور ششم بانک توسعه اسامی را 

بررسی کرده و کلیات و جزئیات این لایحه را به تصویب رساندند. 
بر اساس ماده واحده این لایحه، به دولت اجازه داده می شود سرمایه جمهوری 
اسامی ایران در بانک توسعه اسامی را از مبلغ ۴ میلیارد و ۱7۴ میلیون و ۶۳۰ هزار 
دینار اســامی به مبلغ ۴ میلیارد و ۶۳۱ میلیون و ۴۶۰ هزار دینار اســامی افزایش 
دهد و نسبت به پرداخت این افزایش سرمایه به ارزش کل ۴5۶ میلیون ۸۳۰ هزار 
دینار اسامی مطابق با مقررات و جداول زمانی سر رسید اقساط مربوط اقدام نماید. 
اقساط این افزایش سرمایه در یک بازه زمانی ۱۴ ساله و طی 2۸ قسط ۶ ماهه از سال 
۱۴۰۱ )2۰2۳( میادی تا سال ۱۴۱5 )2۰۳۶( میادی قابل پرداخت می باشد. مبلغ 
هر قسط یکم تا بیست و هفتم برابر با ۱۶ میلیون ۳۱5 هزار و ۳57 دینار اسامی و 

قسط آخر برابر با ۱۶ میلیون و ۳۱5 هزار و ۳۶۱ دینار اسامی است. 
تبصره ۱؛ بانک مرکزی جمهوری اسامی ایران موظف است از محل منابع 
خود نسبت به پرداخت اقساط مربوط به پذیره نویسی سهام سرمایه دولت در بانک 
مزبور در موارد مقرر اقدام کرده و مبالغ پرداختی را در دفاتر قانونی خود به حساب 
سهمیه سهام دولت جمهوری اسامی ایران در مؤسسات بین المللی منظور کند. 

تبصره 2؛ وزارت امور اقتصادی و دارایی مکلف به ارائه ســفته معادل ریالی 
اقساط پرداختی سهام پذیره نویسی شده در بانک مرکزی جمهوری اسامی ایران 

است.
تبصره ۳؛ وزارت امور اقتصادی و دارایی مکلف است میزان تسهیات دریافتی 
از بانک توسعه اسامی، محل و میزان هزینه کرد آن و همچنین برنامه های خود را 
برای اخذ امتیاز از بانک مذکور اعم از دریافت تسهیات را در ابتدای اردیبهشت 
ماه هر سال به کمیسیون های اقتصادی و برنامه مجلس شورای اسامی اعام نماید.

کوثری؛ عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی:

استیضاح وزیر کشور از سوی 
مجلس قابل قبول نیست

نایب رئیس مجلس: 

سفره مردم را معطل حمایت از
 تولید نمی کنیم

موافقت با مشارکت ایران در افزایش 
سهام سرمایه دور ششم بانک توسعه

سه شنبه 6 تیر 1402، 8 ذی الحجه1444 ،27 ژوئن2023، شماره 4240، صفحه


